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[Søren Olesen.] 
fundet, det var uheldigt at have en dobbelt 
bestemmelse. Jeg er altså tilfreds med, at 
man nu søger at undgå det. Sådan må jeg 
jo forstå det. 

Finansministeren (Kampmann): Ja, be- 
grænsningen af, hvor meget man måtte 
fradrage i vedligeholdelsesudgifter, var en 
af de midlertidige foranstaltninger, der var 
midlertidig. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 145 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
udlån til statshusmandsbrug m. m. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1690). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Udvalgets ordfører (Chr. Rasmussen): Ud- 
valget har efter anden behandling holdt et 
møde og indstiller enstemmigt lovforslaget 
til endelig vedtagelse i den form, det fik ved 
anden behandling. 

Oluf Pedersen: Ved anden behandling 
spurgte jeg den højtærede landbrugsminister, 
om det ikke var meningen at komme med 
forslag om en ny lov, når tinget mødes igen, 
og om regeringen ikke ville tage hele stats- 
finansieringen op til nærmere undersøgelse. 
Jeg fik ikke noget svar, men når jeg så 
gerne ville, at man skulle tage dette spørgs- 
mål op, er det, fordi jeg tror, at de billige 
udlån af statens penge har bevirket, at 
staten selv er kommet til at låne meget 
dyrere, end den ellers ville have været nødt 
til, og derved har sat hele renteniveauet op. 
Alle forsøgene på at hjælpe med lån fra 
staten har altså givet det stik modsatte 

resultat, og derfor ville jeg så gerne, at 
spørgsmålet blev taget op. Jeg er ganske vist 
klar over, at det ikke er så ligetil at fore- 
tage en ændring, når man har lavet en fejl 
og ordningen er praktiseret gennem mange 
år; men når man nu kan se, at det er en 
fejl, og det bør man kunne se, så må spørgs- 
målet kunne tages op. Jeg ville gerne, at 
man tog hele statsfinansieringen op til 
nærmere undersøgelse. 

Landbrugsministeren (Smørum): Det lov- 
forslag, som her er til tredje behandling, 
drejer sig om, hvor mange penge der skal 
anvendes til udlån til statshusmandsbrug, 
og hvor store lånene skal være i hvert enkelt 
tilfælde. Det spørgsmål, som det ærede 
medlem har rejst, egner sig til drøftelse 
under behandlingen af selve statshusmands- 
loven. Dér kan det ærede medlem gøre 
sine bemærkninger, og dér har jeg i det 
hele taget ikke noget imod at gå ind i en 
undersøgelse af det spørgsmål, som det 
ærede medlem har rejst. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 134 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om udlån 
til arbejderboliger på landet. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1692). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 128 stemmer; 7 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren, 


